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1. Opening en mededelingen

De NCTV geeft een toelichting op de beoogde planning voor besluitvorming
over het loslaten van de anderhalve meternorm. Het proces start met een

adviesaanvraag aan het RIVM en OMT. Na ontvangst van het advies vindt op

7 september 2021 in de Ministeriéle Commissie Covid-19 (MCC-19)

besluitvorming plaats over een ontwerp algemene maatregelen van bestuur

(AMvB) en bijbehorende wijzigingsregeling. De AMvB wordt daarna voor een

week voorhang aangeboden aan de Tweede Kamer. Gelijktijdig wordt de

wijzigingsregeling voor een week nahang aan de Tweede Kamer aangeboden.

Ongeveer gelijktijdig wordt opnieuw een adviesaanvraag naar het RIVM en

OMT verzonden. Dit advies wordt op 14 september 2021 verwacht,

gelijktijdig met het aflopen van de voor- en nahangperiode van

respectievelijk de AMvB en de wijzigingsregeling. Vervolgens wordt de

ontwerp AMvB aangeboden aan de afdeling advisering van de Raad van State

(RvS). Het spoedadvies van de RvS wordt op 16 september 2021 verwacht.

Op vrijdag 17 september 2021 vindt de definitieve besluitvorming plaats in

de MCC-19 over het loslaten van de anderhalve meter.

Desgevraagd zegt de NCTV toe bovenstaande planning schriftelijk met de

leden van de Ambtelijke Commissie Covid-19 (ACC-19) te delen nadat deze

definitief is vastgesteld.

2. Verslag ACC-19 12 juli 2021

Het verslag is zonder wijzigingen vastgesteld.
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Update ethische discussie vaccinatieplicht
19 augustus 2024

De BEEIVWS geeft een toelichting. Zij spreekt de verwachting uit dat het

moment nadert waarop iedereen die dat wil gevaccineerd is. Naar

verwachting is dit 85 procent van de Nederlanders boven de achttien.

Vervolgens rijst de (politieke) vraag in hoeverre de keuzevrijheid van mensen

die zich niet willen laten vaccineren opweegt tegen vrijheidsbeperkende
maatregelen voor personen die zich wel hebben laten vaccineren. Vanuit het

ministerie van VWS en is daarom een traject gestart om de

verschillende dilemma’s rondom het thema vaccinatieplicht nader te

doordenken. Hierbij kan gedacht worden aan de (on)mogelijkheden van een

verplichting in de zorg, maar ook het vragen van een eigen bijdrage voor

toegangstesten. De VWS verwijst onder andere naar het werk van

medisch ethicus oe figs
De voorzitter merkt op dat de Gezondheidsraad reeds op 4 februari 2021

advies heeft uitgebracht over dit thema. Hij informeert of cok andere

adviezen worden ingewonnen, bijvoorbeeld van de planbureaus.

DeJEEZstelt zich op het standpunt dat werkgevers geholpen zijn
wanneer de Rijksoverheid een normatief standpunt uitdraagt ten aanzien van

een vaccinatieplicht. Verder geeft spreker aan dat het ministerie van SZW

graag meedenkt bij dilemma’s die raken aan het onderwijs in verband met de

kinderopvang.

De[JEEEDMs|uit zich aan bij de [JEEEZMen pleit voor een generieke richtlijn.
Zij geeft te kennen geen voorstander te zijn van het maken van onderscheid

tussen bijvoorbeeld essentiéle en niet essentiéle sectoren.

DeJEEEZM suit zich aan bij de voorzitter en de ERE Spreker informeert

verder of er alles aan is gedaan om zoveel mogelijk mensen zo volledig
mogelijk te informeren over vaccinatie. Hij merkt ook op dat het RIVM

verwacht dat alle personen die niet gevaccineerd zijn op enig moment Covid-

19 door gaan maken. De SG FIN suggereert inzichtelijk te maken wat de

consequenties hiervan kunnen zijn voor de samenleving. Bijvoorbeeld in

termen van quarantaineverplichting.

De[IEEESs\uit zich aan bij de [JERRY en vraagt nogmaals aandacht

voor het belang van goede en intensieve informatieverschaffing over

vaccinatie. Spreker stelt zich op het standpunt dat een vaccinatieplicht lastig
{juridisch) te onderbouwen is. Ook vraagt hij aandacht voor het dilemma

voor de Rijksoverheid als werkgever.

De PDC-19 DEF suggereert bij de weging van de verschillende dilemma’s ook

onderscheid te maken tussen cruciale functionarissen voor vitale processen.

De [JEEZ suggereert advies te vragen aan de Raad voor Volksgezondheid
en Samenleving. Zij informeert of er ook aandacht wordt besteed aan een

mogelijk afnemende effectiviteit van een vaccinatie. Verder vraagt spreker of

mensen nog beter beschermd kunnen worden met een extra - booster —

vaccinatie en of het strenger isoleren van mensen die ziek zijn een optie is.
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De NCTV suggereert modelmatig inzichtelijk te maken bij welke Io: 2upusivs 200

vaccinatiegraad een omslagpunt wordt verwacht en het stimuleren van

vaccineren minder van belang wordt. Verder suggereert hij ook rekening te

houden met een scenario waarbij er niet sprake is van een eenmalige
vaccinatie, maar van een structurele vaccinatie omdat een jaarlijkse
vaccinatie nodig blijkt.

De [JEEZvijst op een peiling waaruit blijkt dat niet alle gevaccineerden
van mening zijn dat niet gevaccineerden hier nadeel van zouden moeten

ondervinden. Ook vraagt spreker aandacht voor de - al dan niet afnemende -

effectiviteit van een vaccinatie.

De [MEEEZIM brengt in herinnering dat de empirie en kennis voortdurend in

beweging is. Het blijft daarom een discussie op verschuivende panelen.

NKC benoemt een peiling waaruit blijkt dat 50 procent van de Nederlanders

voorstander is van meer mogelijk maken voor gevaccineerden dan voor niet

gevaccineerden. Spreker suggereert verder na te denken over een scenario

waarbij er geen IC-bedden meer beschikbaar zijn. Hij agendeert daarbij de

vraag of gevaccineerden in een dergelijk geval voorrang krijgen of niet.

DelEEEZY vraagt aandacht voor maatschappelijke thema’s zoals polarisatie
en het vergroten van scheidslijnen in de samenleving. Hij suggereert de

geformuleerde doelen van de Covid-19 aanpak in dat kader ook te

heroverwegen en mogelijk ook te herformuleren.

De voorzitter merkt op dat in de MCC-19 van 13 augustus 2021 ook is

gesproken over voorliggende dilemma’s. Daarbij is door sommigen
aanwezigen aangegeven dat voorkomen moet worden dat niet

gevaccineerden de rest van de samenleving gijzelen.

De [El vws benadrukt dat de discussie niet ziet op het invoeren van een

vaccinatieplicht. Het kabinet is vooralsnog geen voorstander van het invoeren

van een vaccinatieplicht. Deze verkenning gaat over de (on)mogelijkheden
van het stimuleren van vaccinatie. Spreker merkt op dat er alles aan wordt

gedaan om zoveel mogelijk mensen te informeren. Zij brengt verder in

herinnering dat personen die gevaccineerd zijn en geen klachten hebben niet

in quarantaine hoeven. De VWS geeft aan de opmerkingen over

grondrechten mee te nemen in het verdere traject. Zij deelt verder de

mening dat het maken van onderscheid tussen essentiéle en niet essentiéle

sectoren vaak ingewikkeld is. Over het eventueel geven van een zogenaamde
booster shot wordt momenteel advies gevraagd aan de Gezondheidsraad. Op
dit moment zijn er geen indicatoren dat een dergelijke booster op korte

termijn noodzakelijk is. Mocht dit wel nodig blijken, zijn in de uitvoering alle

voorbereidingen reeds getroffen. Specifieke uitzonderingsgroepen waar de

immuniteit sneller terugloopt dan gemiddeld komen wel al in aanmerking
voor een booster. Spreker merkt verder op dat de modelleurs naar

verwachting medio september 2021 met nieuwe inzichten komen over de

verwachte effecten van de vaccinatiegraad. De S geeft tot slot aan

niet voornemens te zijn andere adviesorganen om formele adviezen te

vragen. Zij geeft de voorkeur aan expertmeetings om zo snel mogelijk alle

inzichten bij elkaar te brengen.
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De NCTV merkt op dat ten aanzien van polarisatie in Nederland het Io: 2upusivs 200

uitgangspunt is om scheidslijnen en grenzen zo min mogelijk te

extremiseren.

De voorzitter benoemt het in april 2021 verschenen artikel van het SCP over

de toepassing van het profijtbeginsel bij het openen van de samenleving. De

voorzitter concludeert dat de ACC-19 van gedachten heeft gewisseld over het

thema. De diverse suggesties worden door het ministerie van VWS

meegewogen in het voorstel dat naar verwachting medio september 2021

aan de ACC-19 wordt voorgelegd.

Profijtbeginsel testen voor toegang

De voorzitter brengt in herinnering dat in het debat met de Tweede Kamer op
18 augustus 2021 uitvoerig is stilgestaan bij dit onderwerp. De motie-

Paternotte c.s. (TK 25295, nr.1398) is met een meerderheid van 76 zetels

{VVD, CDA, D66 en Volt) aangenomen en verzoekt het kabinet toe te werken

naar de instelling van een profijtbeginsel. De partijen die voor deze motie

hebben gestemd hebben gezamenlijk geen meerderheid in de Eerste Kamer.

De bevestigt hetgeen de voorzitter heeft benoemd. Zij vraagt de

leden van de ACC-19 om op deze situatie te reflecteren. Verder brengt

spreker in herinnering dat het een uitdaging wordt een profijtbeginsel voor

medio oktober 2021 te realiseren. Mede omdat dit een wetswijziging vraagt.

DelEEEMstelt zich op het standpunt dat het invoeren van een

profijtbeginsel zo snel als mogelijk gerealiseerd moet worden, conform de

aangenomen motie. Hij suggereert voort te boorduren op de voorstellen die

reeds voor de zomer 2021 zijn opgesteld en besproken.

DeEES it zich aan bij de[JEEEEZ Hij informeert aan welk bedrag
wordt gedacht en of de eigen bijdrage kostendekkend zal zijn. Daarbij brengt
spreker in herinnering dat voor het zomerreces is gesproken over een bedrag
van € 7,50.

DeBER steit dat de politieke discussie over de hoogte van de eigen

bijdrage lijkt te tenderen naar een gedeeltelijke vergoeding van bijvoorbeeld
€ 7,50. Verder vraagt spreker aandacht voor de uitvoerbaarheid van de

uitzonderingen op het profijtbeginsel die genoemd worden in de motie.

De [JIEEEZIMgeeft te kennen voorstander te zijn van een gedeeltelijke eigen

bijdrage en niet een kostendekkende eigen bijdrage. Verder vraagt hij
aandacht voor de implicaties van testen voor toegang voor bijvoorbeeld
lokale sportverenigingen. Spreker geeft tot slot te kennen voorstander te zijn
van invoering van het profijtbeginsel per 1 november 2021 en niet eerder.

NKC sluit zich hierbij aan.

De

NEEETN raagt aandacht voor de samenhang van voorliggend voorstel

met het testen voor reizen.

De voorzitter sluit zich aan bijdelen merkt op dat een profijtbeginsel
inkomensafhankelijk maken uitvoeringstechnisch zeer complex is.
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De [EEEZI merkt op dat de invoering van een profijtbeginsel in Frankrijk
19 augustus 2021

veel effect heeft gehad op de vaccinatiegraad. Verder stelt de [JJEEEEIlzich
op het standpunt dat personen die zich niet kunnen laten vaccineren vanwege

gezondheidsredenen naar verwachting tiberhaupt contacten zoveel mogelijk
zullen vermijden. Spreker agendeert de vraag in hoeverre dergelijke
personen daarom in de praktijk gebruik zullen maken van testen voor

toegang.

De[JJEEEZIlldankt de leden van de ACC-19 voor de diverse suggesties. Zij

zegt toe in nauw contact met het ministerie van I&W bijgevoegd voorstel

nader uit te werken met inachtneming van de suggesties van de ACC-19,

De voorzitter concludeert dat de ACC-19 kan instemmen met voorliggend
voorstel onder voorbehoud van enkele aandachtspunten. Allereerst moet in

het voorstel de relatie worden gelegd met testen voor reizen. Ook is aandacht

gevraagd voor het tijdspad waarbij enkelen de voorkeur hebben uitgesproken
om het profijtbeginsel niet voor 1 november 2021 in te voeren. Daarbij is

opgemerkt dat de vraag kan worden gesteld of het wetsvoorstel

daadwerkelijk een spoedeisend karakter heeft. Tot slot is aandacht gevraagd
voor de uitvoerbaarheid van uitzonderingscategorieén en de financiéle

consequenties van het voorstel.

Algemeen beeld

Is bekend.

Rondvraag en sluiting

De IEEE informeert welke criteria worden gehanteerd bij de besluitvorming
over het loslaten van de anderhalve meternorm. Spreker merkt op dat de

minister van VWS in het debat met de Tweede Kamer op 18 augustus 2021

sprak over het criterium van 200 IC-bedden. DeEEE orenot in

herinnering dat hier nog geen besluitvorming over heeft plaatsgevonden.

De [JEREZsluit zich aan bij de

JEN
en is van mening dat er nog geen

criteria genoemd moeten worden zo lang hier nog geen besluitvorming over

heeft plaatsgevonden.

De

[JNENETRN
oat weten dat het RIVM hier naar verwachting pas medio

september 2021 uitspraken over kan doen. Desgevraagd zegt de

toe tijdens de bijeenkomst op maandag 23 augustus 2021 ruimte in te lassen

om over deze criteria van gedachten te wisselen. Deze gedachtewisseling zal

nog niet besluitvormend zijn, maar slechts richtinggevend.
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